
LATVIJAS PAŠVALDĪBU SAVIENĪBAS 16.KONGRESS 
 

PROTOKOLS 
 

Jelgavā 
2007.gada 18.maijā        Nr.1 
 
Kongresu vada Andris Jaunsleinis, LPS priekšsēdis. 
Protokolē Elita Kresse, LPS padomniece. 
Kongresā piedalās 321 delegāts (LPS biedri). 
LPS administrācija: Olga Kokāne, Dace Zvirbule, Sniedze Sproģe, Ivita 
Peipiņa, Silvija Šimfa, Aino Salmiņš, Gunta Klismeta, Guntis Apīnis, 
Andra Miklucāne, Guntars Krasovskis, Vineta Reitere, Bruno Otersons, 
Maija Liepiņa, Olga Dzenovska, Paulis Barons, Sanita Šķiltere, Zane Dūze, 
Lāsma Ūbele. 
 
Kongresa darba kārtība:  

1. Viesu uzrunas 
2. Balsu skaitīšanas, mandātu un redakcijas komisiju vēlēšanas 
3. Priekšsēža ziņojums                                                                         
4. Finanšu un ekonomikas komitejas ziņojums                                     
5. Revīzijas komisijas ziņojums 
6. Mandātu komisijas ziņojums  
7. Izglītības un kultūras komitejas ziņojums     
8. Veselības un sociālo jautājumu komitejas ziņojums 
9. Reģionālās attīstības un sadarbības komitejas ziņojums    
10. Tehnisko problēmu komitejas ziņojums                                                     
11. Debates 
12. Revīzijas komisijas vēlēšanu rezultātu paziņošana un apstiprināšana 
13. LPS priekšsēža vietnieku apstiprināšana 
14. Dokumentu apspriešana un pieņemšana      
15. Apbalvošana ar LPS Atzinības rakstu 

 
Kongresu atklāj LPS priekšsēdis Andris Jaunsleinis plkst.11:00. 

Kongresu sveic Jelgavas pilsētas domes priekšsēdētājs Andris Rāviņš. 
Valsts Prezidentes uzruna. 
 

1. Viesu uzrunas 
(M.Krastiņš, I.Godmanis, A.Šlesers) 

 
 Kongresu sveic Saeimas Valsts  pārvaldes un pašvaldību komisijas 

priekšsēdētājs Māris Krastiņš, iekšlietu ministrs Ivars Godmanis, satiksmes 
ministrs Ainārs Šlesers, finanšu ministrs Oskars Spurdziņš, Jaunā laika 
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partijas priekšsēdētājs Arturs Krišjānis Kariņš, Elīna Egle, Latvijas darba 
devēju konfederācijas ģenerāldirektore. 
 

Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministrijas valsts sekretāre 
Laimdota Straujuma nolasa reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministra 
Aigara Štokenberga uzrunu kongresam. 

Zemkopības ministrijas parlamentārais sekretārs Uldis Augulis nolasa 
zemkopības ministra Mārtiņa Rozes apsveikumu kongresam. 

Izglītības un zinātnes ministrijas ...Ostrovska nolasa izglītības un 
zinātnes ministres Baibas Rivžas uzrunu kongresam. 

 
 

2. Balsu skaitīšanas, mandātu un redakcijas komisiju vēlēšanas 
(A.Jaunsleinis) 

 
 A.Jaunsleinis informē, ka 17.maijā notika LPS valdes sēde, kurā tika 
izvirzīti pārstāvji kongresa Balsu skaitīšanas, Mandātu un Redakcijas 
komisiju, kā arī kongresa sekretariāta sastāviem. 

Balsu skaitīšanas komisijā valde ierosina iekļaut:  
• Arturs Isakovičs, Ņukšu pagasta padomes priekšsēdētājs 
• Līvija Plavinska, Nautrēnu pagasta padomes priekšsēdētāja 
• Aivars Šilis, Liepājas rajona padomes priekšsēdētāja 
• Virma Poga, Sabiles novada domes priekšsēdētāja, 
• Astrīda Harju, Apes pilsētas domes priekšsēdētāja 

Mandātu komisijā valde ierosina iekļaut:  
• Andis Adats, Baložu pilsētas domes priekšsēdētājs 
• Valdis Veips, Gailīšu pagasta padomes priekšsēdētājs 
• Māris Ainārs, Ozolnieku novada domes priekšsēdētājs 
• Juris Dombrovskis, Ludzas rajona padomes priekšsēdētājs 
• Sarmīte Pīka, Rīgas domes deputāte 

Redakcijas komisijā ierosina iekļaut:  
• Ligita Gintere, Jaunpils pagasta padomes priekšsēdētāja 
• Aivars Okmanis, Bauskas rajona padomes priekšsēdētājs 
• Irēna Škutāne, Jelgavas pilsētas domes priekšsēdētāja vietniece 
• Uldis Rozenbergs, Ģibuļu pagasta padomes priekšsēdētājs 
• Aino Salmiņš, LPS padomnieks 
• Māris Pūķis, LPS padomnieks 
• Raimonds Munkevics, Jūrmalas pilsētas domes priekšsēdētājs 
• Aivars Lācarus, Talsu pilsētas domes priekšsēdētāja 
• Guntis Liepiņš, Sējas novada domes priekšsēdētājs 
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Kongresa sekretariātā ierosina iekļaut: Olgu Kokāni, LPS priekšsēža 
padomnieci, Elitu Kressi, LPS padomnieci, Vilni Sirsoni, Ķeipenes pagasta 
padomes priekšsēdētāju. 
 Kongress vienbalsīgi apstiprina kongresa Balsu skaitīšanas, Mandātu 
un Redakcijas komisiju, kā arī kongresa sekretariāta sastāvu. 
  

3. Priekšsēža ziņojums 
4. Finanšu un ekonomikas komitejas ziņojums 

(A.Jaunsleinis) 
 

A.Jaunsleinis nolasa ziņojumu „Stabilitāti pārmaiņās”, analizējot 
Latvijas pašvaldību attīstību pārmaiņu periodā. Pārmaiņas ir pretrunīgas un 
neviennozīmīgas. A.Jaunsleinis pauž bažas, vai tiks saglabāta  teritoriju  
pārstāvniecība, veidojot lielākus novadus. Reģionālo pašvaldību  veidošanas 
atlikšana - vai plānošanas reģioniem kopā ar jauniem pienākumiem iedos 
arī finanses? Vērtīgākie ir cilvēkresursi, prasmīgus politiķus un darbiniekus 
nedrīkst zaudēt. Cilvēki ir pieraduši, ka viņus pārstāv pagastā ievēlēti 
deputāti,  nedrīkst zaudēt pārstāvniecību. Ir jāattīsta pašvaldības finanšu un 
īpašuma patstāvība. Funkcijas no ministrijām jānodod uz reģioniem, nevis 
otrādi. Ir bažas reformu gaitā pazaudēt tos pašvaldību demokrātijas 
iekarojumus, ko esam sasnieguši iepriekšējos 17 gados. 

A.Jaunsleinis informē par panākto finanšu jomā: iedzīvotāju ienākuma 
nodokļa likme, līdzfinansējums ES fondu apgūšanai, cerības uz reālu naudu 
novadu infrastruktūras attīstībai, pašvaldību daļa valsts kopbudžetā, pieeja 
kapitāla tirgum, ikgadējais aizņēmumu apmērs, brīva pārkreditētāja izvēle, 
neapliekamā minimuma un citu nodokļu atvieglojumu kompensācija, 
minimālās algas pieauguma kompensācija, atalgojums pirmsskolas iestāžu 
pedagogiem. A.Jaunsleinis uzsver finanšu izlīdzināšanas sistēmas 
pilnveidošanas nepieciešamību, pašvaldību ES projektu priekšfinansēšanu 
un līdzfinansēšanu no valsts budžeta, tiesības noteikt nodevu veidus un 
nodokļu likmes. Ir būtisks valsts investīciju pašvaldību projektiem 
pieaugums. Jāpanāk valsts dotāciju izlīdzināšanas fondā vismaz tikpat, cik 
pašvaldību iemaksas. Iepriekšējā kongresa rezolūciju izpilde: Aicinājums 
politiskajām partijām, Aicinājums samazināt birokrātiju, Par ES fondiem 
2007.-2013.gadam, Par pašvaldību vēlēto amatpersonu sociālajām 
garantijām, Par valsts atbalstu pašvaldībām dzīvokļu jautājumu risināšanā.  

A.Jaunsleinis iepazīstina ar sagatavotajiem un LPS valdes atbalstītajiem 
17.kongresa rezolūciju projektiem: Par finansēm, Par publisko un privāto 
partnerību, Par nekustamā īpašuma kadastrālo vērtību, Par pašvaldību 
dzīvojamo fondu, Par pasažieru sabiedrisko pārvadājumu organizāciju, Par 
sekmīgas administratīvi teritoriālās reformas nosacījumiem, Par ceļiem. 
A.Jaunsleinis aicina palūkoties patiesībai acīs: nekur visā ES nav tik sliktu 
ceļu, līdz 2013.gadam ir paredzēti tikai lāpīšanās pasākumi, ielu stāvoklis 
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neļauj attīstīt arī pilsētas, neviena no pārējo reformu iecerēm nerealizēsies, 
ja nemainīsim attieksmi pret ceļiem. Vai tiešām cilvēks paliks tikai centrā? 
Uz ceļiem nedrīkst taupīt, jo ceļu būvēšana nav ikdienas patēriņš, kas 
būtiski ietekmē inflāciju. Mums jāizšķiras, vai vēlamies attīstīties, vai 
paliksim par atpalikušu nomali. Vai pastāv alternatīva ceļu attīstībai? Vai 
optimizēt ielas un ceļus  -  lai to garums atbilstu mums valstī pieejamajam 
finansējumam? Varbūt tomēr palielināt finansējumu atbilstoši ceļu un ielu 
garumam? Ko darīt? Ministram jāiesniedz un valdībai jāizsludina Ārkārtas 
situācija ceļu nozarē. Ministrijai jāizstrādā un valdībai jāpieņem ielu un ceļu 
sakārtošanas programma un  jāizdala attiecīgs finansējums. Šīs problēmas 
risinājumam jābūt iekļautam Nacionālā attīstības plānā.  

A.Jaunsleinis uzsver, ka ceļiem un cilvēku izglītībai  ir jākļūst par valsts 
attīstības prioritāti. Cilvēkiem ir jārada iespēja dzīvot un strādāt ne tikai 
centrā. 
 

5. Revīzijas komisijas ziņojums 
(E.Eglīte, A.Jaunsleinis) 

 
 E.Eglīte informē par veikto revīziju Latvijas Pašvaldību savienībā. 
Rosina pašvaldības aktīvāk abonēt žurnālu „Logs” un veikt remontu LPS 
ēkā. 

Izvirza pārstāvjus LPS Revīzijas komisijas vēlēšanām: 
Andulis Keišs, Vārmes pagasta padomes priekšsēdētājs, 
Andris Ārgalis, Rīgas domes deputāts. 

 
 

6. Mandātu komisijas ziņojums 
(M.Ainārs) 

 
M.Ainārs  informē, ka par komisijas priekšsēdētāju ievēlēts Māris 

Ainārs, par sekretāri – Andi Adatu. Uz 2007.gada 18.maiju Latvijs 
Pašvaldību savienībā ir 528 biedri, uz kongresu ieradies 321 LPS delegāts. 
Pārbaudot delegātu pilnvaras, LPS kongresa mandātu komisija nolemj atzīt 
visus 321 mandātus. 

 
 

7. Izglītības un kultūras komitejas ziņojums 
(L.Gintere) 

 
 

 L.Gintere informē par aktualitātēm izglītības un kultūras jomā. 
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8. Veselības un sociālo jautājumu komitejas ziņojums 
(I.Škutāne) 

 
 I.Škutāne ziņo par aktualitātēm veselības un sociālajā jomā. 

 
9. Reģionālās attīstības un sadarbības komitejas ziņojums 

(U.Rozenbergs) 
 

 U.Rozenbergs informē par aktualitātēm reģionālās attīstības jomā.  
 

10.  Tehnisko problēmu komitejas ziņojums 
(A.Okmanis) 

 
 A.Okmanis ziņo par Tehnisko problēmu komitejas aktuālajiem 
jautājumiem. Pēc iestāšanās ES galvenā uzmanība tiek pievērsta valsts 
galvenajiem un valsts pirmās šķiras ceļiem, atstājot novārtā valsts otrās 
šķiras un pašvaldību ceļus. Ir nepietiekams 2007.gada finansējuma 
palielinājums valsts otrās šķiras un pašvaldību ceļiem. Valsts 2.šķiras 
segumu atjaunošanai ik gadus nepieciešami 85 miljoni latu, pašvaldību 
ielām nepieciešams tikpat līdzekļu, cik valsts galvenajiem un valsts pirmās 
šķiras ceļiem (ieskaitot ES finansējumu), pašvaldību autoceļu uzturēšanai ik 
gadus nepieciešami 150 miljoni latu. Disproporcijas finansējuma sadalē 
starp dažādas kategorijas autoceļiem noved pie arvien lielākām 
disproporcijām reģionu attīstībā. Lai stabilizētu situāciju ar pašvaldību 
ceļiem, ir būtiski jāmaina līdzšinējās prioritātes finansējuma sadalē. 
Kongresa rezolūcijas projekts paredz aicināt turpmāk ik gadus izdalīt no 
valsts budžeta  nepieciešamo finansējumu  valsts  2. šķiras autoceļiem, un 
turpmāk ik gadu izdalīt finansējumu pašvaldību ielām un ceļiem no valsts 
budžeta ieņēmumiem vismaz tikpat, cik finansējums  valsts galvenajiem  un 
valsts pirmās šķiras ceļiem (ieskaitot ES finansējumu). 

 
11. Debates 

(R.Munkevics, C.Purgale, G.Laicāns, A.Lielmežs, R.Švīpiņš) 
 

R.Munkevics, Jūrmalas domes priekšsēdētājs, runā par nekustamā 
īpašuma bāzes vērtības pieaugumu Jūrmalā. Vidēji Latvijā nekustamo 
īpašumu vērtības vidējais pieaugums piecas reizes. 

C.Purgale, Trikātas pagasta padomes priekšsēdētāja, debatē par 
pašvaldību teritoriālās reformas būtību un problēmām, par to, ka valsts 
nevēlas atdot īpašumā zemi ,kura ir pašvaldību lietojumā, bet lieti noderētu 
pašvaldībai. Par netaisnīgo RAPLM plānotā finansējuma sadalījumu 
pašvaldībām. 
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G.Laicāns, 9.Saeimas deputāts, debatē par administratīvi teritoriālās 
reformas realizācijas galvenajiem nosacījumiem: ekonomisko, etnogrāfisko, 
ievēlēto deputātu pārstāvniecību veidojamos novados. 

A.Adats, Baložu pilsētas domes priekšsēdētājs, atbalsta kongresa 
rezolūcijas pieņemšanu par autoceļiem un pilsētu ielām. 

A.Lielmežš, Mālpils pagasta padomes priekšsēdētājs, runā par to, kurš 
neveic savas funkcijas - valsts vai pašvaldības. Par novadu veidošanu - bez 
viltus, spaidiem un maldības. Septiņreiz apdomāt pieņemtos lēmumus. 
Aicina uz finanšu un funkciju decentralizāciju. 
 

12. Revīzijas komisijas vēlēšanu rezultātu paziņošana un 
apstiprināšana 
(A.Šilis) 

 
A.Šilis ziņo, ka par Balsu skaitīšanas komisijas priekšsēdētāju ievēlēts 

Aivars Šilis, Liepājas rajona padomes priekšsēdētājs, bet par sekretāru – 
Astrīda Harju, Apes pilsētas domes priekšsēdētāja. A.Šilis informē, ka 
Revīzijas komisijas vēlēšanām izsniegti 245 vēlēšanu biļeteni. Atverot urnu, 
tika saskaitīti 245 biļeteni, no kuriem derīgi 245 biļeteni. Aizklāti balsojot, 
par LPS Revīzijas komisijas locekļiem ievēlēti: Andulis Keišs (ar 238 
balsīm) un Andris Ārgalis (ar 235 balsīm). 

 
13. LPS priekšsēža vietnieku apstiprināšana 

(A.Jaunsleinis) 
 
A.Jaunsleinis informē, ka Latvijas Pagastu apvienība LPS priekšsēža 

vietnieka amatam izvirza Pagastu apvienības priekšsēdētāju Aleksandru 
Lielmežu, Mālpils pagasta padomes priekšsēdētāju. 

Latvijas rajonu padomes LPS priekšsēža vietnieka amatam izvirza 
Jāni Raščevski, Jēkabpils rajona padomes priekšsēdētāju. 

Latvijas Lielo pilsētu asociācija LPS priekšsēža vietnieka amatam 
izvirza Jāni Birku, Rīgas domes priekšsēdētāju. 

Atklāti balsojot, ar 320 balsīm par, atturas - nav, pret – nav, Latvijas 
Pašvaldību savienības kongress par LPS priekšsēža vietniekiem apstiprina 
Aleksandru Lielmežu, Jāni Raščevski un Jāni Birku. 

 
14. Dokumentu apspriešana un pieņemšana 

(A.Jaunsleinis, M.Pūķis) 
 

A.Jaunsleinis informē, ka Redakcijas komisijas vārdā runās LPS 
vecākais padomnieks Māris Pūķis. 

M.Pūķis informē, ka kongresa redakcijas komiteja iepazinās ar 
saņemtajiem priekšlikumiem un labojumiem šādiem kongresa dokumentu 
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projektiem: Par valsts un pašvaldību autoceļiem un ielām, Par pašvaldību 
sabiedrisko pārvadājumu organizāciju, Par pašvaldību dzīvojamo fondu, 
Par finansēm, Par nekustamā īpašuma nodokli, Par publisko privāto 
partnerību, Par sekmīgas administratīvi teritoriālās reformas 
nosacījumiem, Par izmaiņām pašvaldību vēlēšanu likumā. 

 
Atklāti balsojot, 321 par, pret nav, atturas nav, LPS kongress 

vienbalsīgi apstiprina rezolūcijas: Par valsts un pašvaldību autoceļiem un 
ielām, ielām, Par pašvaldību sabiedrisko pārvadājumu organizāciju, Par 
pašvaldību dzīvojamo fondu, Par finansēm. 

 
Atklāti balsojot, 320 par, pret nav, atturas - 1, LPS kongress 

apstiprina rezolūciju Par nekustamā īpašuma nodokli. 
 
Atklāti balsojot, 321 par, pret nav, atturas nav, LPS kongress 

vienbalsīgi apstiprina rezolūciju Par publisko privāto partnerību.  
 
Atklāti balsojot, 317 par, pret nav, atturas 4, LPS kongress apstiprina 

rezolūciju Par izmaiņām pašvaldību vēlēšanu likumā. 
 
Atklāti balsojot, 318 par, pret nav, atturas 3, LPS kongress apstiprina 

rezolūciju Par sekmīgas administratīvi teritoriālās reformas nosacījumiem.  
 
 

13. Apbalvošana ar Latvijas Pašvaldību savienības  
Atzinības rakstu un nozīmi 

(A.Jaunsleinis) 
 

A.Jaunsleinis pasniedz Latvijas Pašvaldību savienības Atzinības 
rakstu un nozīmi: 

Gunāram Laicānam, bijušajam Dundagas pagasta padomes 
priekšsēdētājam, Pagastu apvienības priekšsēdētājam un LPS priekšsēža 
vietniekam; 

Uldim Augulim, bijušajam Bērzes pagasta padomes priekšsēdētājam 
un Latvijas pašvaldību pārstāvim ES Reģionu komitejā; 

Vitālijam Aizbaltam, bijušajam Latvijas Pašvaldību izpilddirektoru 
asociācijas priekšsēdētājam. 

 
 
Kongresu slēdz 17:30. 

 
 
 



 8

 
 
Priekšsēdis        A.Jaunsleinis 
 
 
 
 
 
Protokolētāja       E.Kresse 


